
Vedr. ændrede regler for folkeoplysning i Varde Kommune

I lang de fleste ændring er der ikke de store problemer, da det primært er redaktionelle ændringer.

Men i punkt 15 stk. 7 kan vi ikke være enige. De fjerner linjen med, at pengene skal overførers til næste års 
ramme, det vil jo reelt sige at de forsvinder fra vores pulje og kan bruges til hvad som helst inden for kultur 
og fritid. 

Det kan selvfølgelig ses som et problem at vi ikke kan bruge pengene, men vi synes lige i øjeblikket hvor vi 
er i et vadested, med hensyn til, at lave mere samarbejde via VAR, samtidig med at det jo ikke har slået 
igennem med de 40 % endnu. Når man så ser, på de udviklings muligheder som udvalget vil drøfte d. 23. 
april, vil vi mene at det virkelig er en forringelse af vores situation. Varde er en af de kommuner der ligger 
lavest i forhold til hvor mange penge der bliver brugt på folkeoplysning i forhold til indbyggertallet, så vi 
mener der skal kæmpes for at beholde de midler vi har, så må vi så se at få brugt nogle flere af dem, bl.a. i 
kommunernes udkanter. Varde har ca. 49.000 indbyggere i kommunen og vi får ca. 22 kr. pr. borger til 
aftenskole området, til sammenligning får man i Randers, Herning, Horsens ca. 48 kr. og i store byer som 
Århus får de over 100 kr. pr. borger i byen. Det når vi selvfølgelig aldrig op på, men det er heller ikke 
meningen, dog vil vi gerne i min. et par år beholde vores ramme, for hvis den først er væk, får vi den aldrig 
igen.

Der står også at tilbagebetalt tilskud må anvendes til yderligere tilskud i samme år, det ved jeg godt der har 
stået der hele tiden, men hvordan skal det kunne lade sig gøre, når vi først ved i marts mdr. året efter om 
der er tilbagebetalt midler. ?? Og til den tid har Kultur og Fritid fuld ret over pengene.

Vedr. lokaleje, så kan vi ikke forstå, at der nogle steder skal betales leje af gymnastiksale, som er 
kommunale, når kommunen skal stille egnede lokaler til rådighed.


